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RE: ARTHUR ALEXANDROVICH ADAXS, was
ARTHUR ADAVOFF,ARTHUR ROTHKOPF

I. PERSONAL HISTORYANDBACKGROUND. =
Investigation of the above-named individual has resulted in mumerous

conflicting stories regarding his personal history and background. The first
“version listed below has-been developed from a review of the files of the

ociety of Autonotive Engineers,
and fron interviews with individ-

TentIons 656 Tiles, The second version is that advanced by subject
hinself and has been developed fron information furnished by hinin:papers
filed since 1936, in which he supplied the details of his.life prior to that
time. The background of Adams since 1936 to the present time has been secured
from reviewing the files of the Immigration and Naturalization Service and from
investigation conducted by the Barca. .

First Version .

t Arthur Alexandrovich Adams was born in Eskilstuna, Sweden, on October
25, 1885, the son of Alexander Adams and Regina Ranto, Investigation has not
deternined subject's activitiesor his whereabouts fron the year of his birth
to May, 1909, at which tine he allegedly married Sabina Rothkopf in Brussels,
Belgiun, As a result of this marriage they had one son named Alexander Adams

: ho was born in 1910; and who, at the present time, is said to be in Soviet
| Russia. .

| ._. On July 4 1910, Arthur Adans clains to haveentered:the United
| States at New York City aboard the SS Verdi from South.America. On November

24, 1914, his wife Sabina, using the name of Rina Adams, and his son Alexander
also arrived at New York City at which tise she advised She was going to her
husband at 151 Vlest ith Street, New York City. On or about August 15, 1915,
Adans went to Canada and during October of that same year reportedly took cub

’ a marriage license for his marriage to Sabina, This was done for the purpose
of havingSabina admitted to tho United States, since théy were unable to prove
their marriage in Brussels. On October 9, 1915, Adams returned to the United
States destined to his cousin,one San Bronson, 151 East 156th Street, New York
City. Due to the fact that his-wife Sabina was having difficulty in entering
the United States, it was agreed. by the United States Imigration authorities
that she would be allowed to come to New York City where a marriage ceremony
sould be performed. Subsequently thereto, on Jamiary 20, 1916, Adams presented
a marriage certificate to the authorities at Ellis Island reflecting that he
and Sabina were wed in New York City on that day.
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. During the years 1917 and 1918, Adams remained in New York City and
was employed as a toolnaker at the Blair Tool and Machine Corpération in
Brooklyn, New York. On June 22, 1919, he.wasappointedhead of the Technical
Department of thie Martens Comission and tno years later on Jamary 22, 1921,
he, his wife and his son left the United States with Martens and other members
of his comnission-bound for Russia. From March, 1921, until approximately
Jemery, 1925, Adans-was. in Noscon and Leningrad, Russias

Sometine in 1922 subject separated from his wife, Sabina,and married
one Dorothea. Keen who is ah Aserican citizen born in Boston, Massachusetts. .
She too was said to be employed by the Martens Commission with which she left
the United States in the latter part of 1921.

' . In Moscow she was said to have beén the secretary to Lenin, Leon
Trotsky, and other high officials in that country, A further report was re-
ceived indicating that Dorothea Keen was a member of the OGPU which. was ‘said
%o be the reason why she, an American citizen, was. alloved to live with Alexander
Adams in Russia since Adans was quite apersonage in Russia. A report has been

 yeceived that Sabina said that Arthur.Adans and she were. divorced and that he
ded 4n 1922.

Sabina Adams returned to Canada in 1923 and to the United States in .
1943. Tt was known in 1945.that she was Living in Brooklyn, New Yorks

It is believed. thit in September of 1925 Adams came to the United  .
States inasmuch as on the 2lst of September he is shown.as having attended an
annual motor boat meeting sponsored by the Society of Automotive Engineers: in
the Hotel Comnodore in New York City. He evidently thereafter loft the United

+ States since a Russian Comission of which Adans-vas.a member came fo the United
States on Noverber 1, 1928, at which time he reported to the Imigration
authoritiss that he was. destined to the Autor Trading Corporation in New York.
At this tine Adams nade application for membership in the Society for Autamotive
Engineers advising that he held the following positions in Russia:  .
DATES NAMESANDADDRESSES POSITION ~~ DETATIS AS TO POSTTION

GF CONPANTES 5

From March, 192 First State Auto Works, Production Completed factory
to August, 1921. Moscow “Engineer buildings of tho First *

- : ® State. Auto Works; .
Jinstalléd equipment,

. organized production
. and operated, the plant.

From August, 1921 First State Auto Director of (See above). |
‘to November; 1923 Works; Moscon Works . |
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DATES, NAMES AND ADDRESSES POSITION DETAILS AS TO POSITION
- OF COPANTES - :

Fron Novenber, 1923 Obuchow Works, Chief Engineer, Reorganized the
to Jamary, 1925 Leningrad “Mreraft Engine Torpedo Department

Departaent of the Works for
. aircraft engine produc-

. tion and operated the
Departaent.

+ From January, 1925 National Adfcraft Member of In charge of Engine
tol928 Industries, oscom Board of Production Department,

: Directors later Production: |
- Planiiing Department;

in charge of designing
and equipping new
plants,

Adans returned to Russia on February 1, 1929, and later re-catered the
United States on Decauber 5, 1932, as a meaber of a commission to study at the
Curtiss Wright Plant in Paterson, New Jersey. Ab this time he was a member of .
a Russian Aviation Trust and was destined for Autorg Trading Corporation, This .
visit lasted until approximately October 11, 1933, when he again returned to -
the USSR. Tt was noted that at the time of this visit Adams named Dorothea
Keen, residing in Moscow, as his wife and he claimed to be a Russian citizen.
Nothing further was heard fron subject until September of 1936, at which bine
he appeared in Toronto, Canada. :

- Second Version

Ades after 1936 claimed to have been born on May 4, 1890, ab Toronto,
Canada, and to have1ivedin Toronto until the Spring of 1897. Following this,
he clains to have foved to Ricja, Argentina, where he resided until the year
1909. “He says that fron 1909 to August, 1917, he lived at Lauder Lake,

+ Ontario; fron August, 1917 to Jamary, 1924, a Windsor, Canada, and from
Jenuary, 192), until May of 1938, Toronto, Canada, The records of the
Inmigration and Naturalization authorities contain a statement by Samuel J.
Novick, one of Adams! contacts, President of the Electronic Corporation of
America, 48 Wiest 18th Stroet, New York City, to the effect that Adams had |
been employed for a period of ten years. prior to 1936 as his Canadian re-
presentative for.the Wholesale Radio Service of New York City. -

. The above represents approximately all of the information which Adams
hinsel? has supplied since the year 1936 which pertains to his background prior
0 1936. Details of his background from this latter year will, of course, apply
to bobh of the above set out versions of his life.

|
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: 4s of October 2, 1936, one Arthur Ranto, who described hinself as an
uncle of Arthur Adams, made a‘declaration of birth at which tine he gave the

. name of the child as Arthw' Adams; his birthplace as Li WaltonStreet, Toronto,”
~ Canada; his father as Alexander Adams; and his wife as Regina Ranto. Although
Arthur Rento advised that, he was not present ab the birth of. this child, he saw
hin a fen days later and knew ho was the son of Alexander Adams and Regina Ranto,
On the basis of this declaration, an official Canadian certificate of birth was
issued as a results of whi uld
verify this declaration of HIFUh, to Tocate The wicls, > oF nd‘aryrecord of the subject or his parents at the.ia Ea. a Sy psi misle)
[therecords pertainihgto Lauder Lake, Ontario,

ere the sublackallesedl ed from 1900 0 1917 were destroyed by a fire
dng| [this fact was wellknown amongToronto attorneys and had probably bee uged on& number of occasions as a
basis of obtaining certificates ofvirin§ v .

Adams first abberpted to enter the United States. in the latter part
of 1937, ab vhich tine the above-mentioned Samuel Novick wrote to. the Tumigration
and Naturalization Service asking permission to importhis Canadian representative,
Arthur Adams, as a skilled laborer. This application Was denied by the Inmigra-
‘tion and Naturalization Service; however, on.March 31, 1938, Adams himself com
municated with the Innigrationauthorities:stating that he desired to enter-the
United States to perfect a cream whipping machine, the patents of which were held
in the United Stabes by an individual bearing the neme Harry Pletaman. At. that,
time Adans stated he had a financial interest in a concern known as the
Technological Laboratories vhich maintained offices in New York City.

An epplicabion for an Imigration visa vas executed by Adans on May.
17, 1938, and on the same day he entered the United States at Buffalo, New York.
Subsequently thereto, on February 15, 1940, he applied for a certificate of
arrival and executed a preliminary forn for ‘a declaration of intention which,
on April 5 of the same year, was filed in the United States District Court,
Southern District of New York, Upon his arrival in the United States in 1938;
Adams "took up residence at 240 West 73rd Street, and he remained at this address
until the early part of 1940 when he moved to his residence ab the Peter Cooper
Hotel, 130 East 39th Street, New York City. To briefly recapitulate, it might
be stated that ab all times since 1936, Adens has stated that his date of birth
is May 4, 1890, and that his birthplace is Toronto, Canada. ALL records and .
all statements nade since 1936 make no reference whatever to his birth in
October of 1885, in Eskilstuna, Steden. However, on October 25, 1945, a birth-
day party was given for Arthur Adams by Eric Bernay in the offices of Keynote -  -
Recording, Inc. This date tends therefore to corroborate the records of the .

“Immigration and Naturalization Service which reflect, his birth as.October 25, 1885.
+ ¥hen Adams was having difficulty in entering the United States in

1915, he sent a communication to the Ionigration authorities in which he .
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mentioned the distress that the exclusion of his wife was causing him. Attached,
to. this letter was a handwritten statement of one Juliet ‘Stewart Poyntz'in
which she stated that it was hoped that the case might be settled as expedi=
tiously as possible. She described Adams as being a very fine man and stated
that it seemed unfortunate that the Goverment should have caused him Such
anioyence. This woman, it will be noted, vas a suspected Soviet agent who
disappearéd from her residence in June 1937 and has, to date, never been found.

Adans purported to be a consulting engineer and was evideritly on the :
pay roll of ‘the Keynote Recordings, Inc., 522 Fifth Avenue, Nem York City, from
which he received a weekly salary. of approximately 875.00. This organization
produces Communist. and Russian recordings, A Certificate of Incorporation of

-* Keynote Recordings, Inc. was filed.on November 7, 1940, in New York City. The
Corporation had a capitalization of $20,000. One of the Directors listed on

. ‘the Certificate of Incorporation was Eric Irvin Bernay, alo known as Irvin
Eri Bernstein of 160 Bennett Avemus, New York City, who was born inNewYoflc
City in 1906, and.is reportedly interested in Commmist activities. generally.
Ho was fornerly employed as an advertising manager for "Tue Nation and "Nem EMasses. . . : .

Adans also was connected with the Electronics Corporation of America
hich concérn is known to be dominatedby Communists and fellow travelers, He
‘mas observedto spend from two to four hours, alnost every day in the offices
of the Electronics Corporation of Anerica. i :

| (100-331280-129
- 100-331260-239

. Summary Report
100-331280-268)"
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II. INAUGURATION OF INVESTIGATION

The Bureau undertook an investigation of Arthur Adams when on July
31, 19M, information was received from Captain Bernard Yi. Menke, officer in
charge of the Intelligence and Security Division, Manhattan Engineer District,
United States Army, 225 Broadway, New York City, to the effect that subject
was non to have contacted Clarence F. Eiskey, a DSH engineer, and Edward To
Yanning, a DSH engineer and a close personal friend of Hiskey. Adams was also
said to be associated with Miriam Rebecca Sherwood, Hiskey's paramour. Further
infornation was received that in correspondence between Adams and Yanning,
Manning stated that he planned a trip to New York City at which time he would
attempt to secure work on a DSH project or possibly contact various individuals
who were supposed to be recruiting persomnel for work in Russia. Captain Menke
further advised that Hiskey, in correspondence with his wife Marcia Sands
Hiskey, advised her to be friendly to Adams. Investigators of Captain Menke's
office ascertained through confidential sources that Adams made frequent trips
out, of tom to Chicago, Detroit, and other destinations: He was described as
an intelligent and educated person, extremely interested in engineering in-
cluding chemistry, the study of plastics, and Was believed to have taught a
course in plastics. It was indicated that he Kept in his room a considerable
library in engineering, technical chemistry and physics, including books on 1
radar, hydraulics, aviation, electronics, nuclear physics, and atomics.

100-331280-32" f

IIT. RESULTS OF INVESTIGATION

Spot check surveillances of Adams by Agents of the New York Office
were begun on August 25, 19Lk, and carried on through September 21, 19k, at
which time Adams left New York City for Chicago.

Trip to Chicago
—_ |

At 2:40 pum. on September 21, 19kk, Adams left the Peter Cooper Hotel
and proceeded to the Grand Central Station where he boarded a train for Chicagos
The Chicago Office vas advised of Adans' dsparture from New York City, and at
8:15 a.m. on September 22, 19Lk, the surveillance of Adams was taken up by
Chicago Agents. Adams imediately proceeded to the Stevens Hotel where he
checked into Room 23L8-A, which roon he continued to occupy during his entire
stay in Chicago. Later that morning Adams met Dr. Deborah V. Dawber. It has
been reported that Dr. Dauber was the personal physician for many of the high
ranking Communists in the Chicago area. 100-331260-12

On the evening of September 25, 194k, Adams went to the Office of Dr.
Dauber and at 7:10 p.m. that same evening he Was observed by Chicago Agents to
meet a tall blond man later identified as John Eitchoock Chapin, a DSK employee
working at the University of Chicago, Adams and Chapin crossed fromoreside
of the street to the other then back to the Southeast corner of L3rd Street and
Drexel Boulevard where something was observed to be passed between them. It
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appeared that this unidentified object Was passed from Adams to Chapin, although
duo to the darkness it was possible that this object Was passed from Chapin to
Adans or that two objects might have beon exchanged. A very short time later,
4dems wes again observed at the Southeast corner of 43rd Street and Drexel
Boulevard where, for tho second time, ho met Chapin. They Walked togother for
approximately a quarter of a block, then parted and were not again observed to-
gother. On September 27, 1944, it Was observed that Adums' suitcase contained
nothing but a money belt containing approximately $500, Adams departed from
Chicago on September 28, 1944s

Special significance was added to the above mesting between Adams and
Chapin when considered in connsobion with information furnished by officers of
the Manhatten Engineer District who stated that Dr, Clarence Hiskey, an engineer
on the atomic bomb project at the University of Chicago, received notice on
April 27, 1944, that ho Was to bo called to active duty as an officer in the
my of the United States. The following day, Arthur Adaus visited Hiskey in
Chicago. Immediately aftor this conference, Hiskey flew to Clevelend, Ohio,
where he made a contact with John Hitchoook Chapin who was persuaded by Hiskey
to take over the latter's duties in the University of Chicago Laboratory.

100-851260-12
Return to Now York

Adams Foturned +o New York on September 29, 1944, A contimuous physical
surveillance was instituted on Adams, This surveillance indicated that Adams!
£irst contact in New York City was with Jacob Aronoff, a Russian born attorney
and a forner business partner of Adms. It is interesting to note thet Jacob
Aronoff is a very active member of tho Advisory Board of the Anbijem Committee.
Thisisa Comittea sot up to promote aid for the Jewish Autonomous Region in
Birobidjan, USSR, Through this activity Aronoff is in a position to have
considerable contact With officials of the USSR inasmich as Various other members
of the Committee are in contact with Consulsbe officials.

The surveillance indicated that Adems' principsl associat in New
York City was one Victoria Stone, propristress of a jewelry concern at 510
Medison Avenue, New York City. This business was incorporated in 1941 with

. Julius Heiman as Soorstary-Troasurer and Victoria Stone as President, Heiman
is identical with Julius Heiman, degoribed by Benjenin Gitlow as one of the
early organizers of tho Communist Party particularly active in financing
Dbehind-the-scenes activity of the Party, His daughter is Boatrico Hoiman,
former secretary to Constantin Qunansky, formerly Soviet Asbassador to the
United States. 100-351280-12

With reference to Victoria Stons, informationiidicates that at one
tine she was a membor of tho Central Committee of the Commnist Party of Russia
and algo allegedly a membor of the OGFU. Inforastion sleo indicates thus Vistorix |
Stone intimately associated with Mr. and Mrs: Earl Browder, Jack Stachel, Roy
Hudson and Julius Heiman, ell important Conmmnist Party functionaries. |
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During Adans® visit to Chicago in September, 194k, he was observed :
to make reservations for himself in the name of the Electronic Corporation of
Anerica, indicating he was employed by this concern and travelling fof them.
Adams has Been observed. entering thé offices of the Electronic Corporation in
New York on several occasions and is known to have had in his possession in
his roon at the Peter Cooper Hotel page proofs of a pamphlet being produced by
the Electronic Corporation for advertising purposes. Corrections were
apparently being made on these proofs by Adans indicating that he was assisting
in the preparation of. this publicity matter, .The main office of. this corpora-
tion is at 45 Vest 18th Street,NewYork City, A pamphlet published by the
Electronic Corporation of America’ ofOctober 16, 1944, indicated that in.peace-
tine the Corporation concerned itself with building radio and electronic equip-
ment, bub that in wartime it threw its entire engineering,technical and lsbora=

. tory experience into the job of winning the war, The pamphlet appeared to
. contain more statistics and comment concerning the econauics of this country

than information concerning products manufactured by the Corporation.
. wo 100-331280-12

ATOM BGI DATA . : .

A highly confidential and delicate source mids available in the early
partofOctober, 194k, fron the roon of Arthur Adams at the Peter Cooper Hotel,
a sheet of plain typenriting paper bearing certain notations, most of which vere
in question form. This paper was in a small leather briefcase which had a
built-in combination lock. The briefcase vas maintained in a locked closet in
the roon occupied by Adams: Ph aba

nn
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© It is noted that at the time this pisce of paper was discovered,
it mas also ascertained that Adens had in this briefcase $600 in cash in paper
bills, 100-331280-29 P.31
CONTACT WITH ACTING SOVIET CONSUL-GENERAL TN NBY YORK CITY

On October 25, 1944, Adams was observed by Agents of the New York
Office to enter 29 East llth Street, the residence of Jacob Broches Aronoff,
8b 6350 pum. Ab 7:00 pom, the Agents observed Jacob Aronoff enter this address.
At 9:50 pun. Adams was observed to leave this address carrying a heavy suitcase,
which measured 2122114", At 9:55 p.m, a black Plymouth sedan, bearing New York
License Ni9-67, stopped in front of this address and Adans entered the car.
The Luggagé which he was carrying was loaded into the trunk of the car by Adams
and the driver of the car, This car, it is noted, is registered to Pavel
Petrovich Mikhailov, who was the Acting Soviet Consul-General in New York City.
It was subsequently determined that this Plymouth automobile was used primarily
by Mikhailovandthat onlyonveryrareoccasions wasthe cardrivenbyany
other individual. Ten days after the Adams' expose, on Deceaber 13, 1945, Pavel
Mikhailov departed fron New York for the Soviet Union.

100-331280-19 P.34
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CYCLOTRON MOVING PICTURE: .

Dirizig the month of Decembér, 1944 Adans and Victoria Stone were 1
observed to enter-the Pathe Building at 35 West 45th Street, Now York City,

. -2b approxinately 9:00 puri. Tater, information vas obtained that on that evening
there was a private showing of the film "Tomorrow -tho World by Irving
Zerner and Louis Lober, both officials of the Overseas Branch of the. lotion
Picture Bureau of GFL. Tb.Was understood that Lerner and Lober had invited
their friends to attend this private showing, Information had previously been
obtained that Irving Lerner; an OFT eaployee, visited the campus of the

© University of California at Berkeley, California, for the purpose of taking
pictures of the cyclotron for use-in a propaganda film which he was producing
for, the 0ffice of Var Information, Permission to photograph the cyclotron

: was refused Lerner, and the activity on Lerer's part was taken without the
knowledge of the Office of Var Information or the Office of Censorship. uf

. 100-331280-268 P.106
‘TREP TO. PORTLAND, OREGON 1

In February of 1945, the New York Office received information that
Adams had intended to take a trip to Phoenix, Arizona, for a rest and that

. he intended to go.to Canada sometime thereafter. On the might of February 24;
1945, New York Agents assigned to the Adams surveillance lost him, and watil
Agents of the Chicago Office recognized hin in Chicagd on Febriary 26, his
vhereabouts were unkiown, He was contimuously surveilled fron Chicago to the
end of his trib, which was Portland, Oregon,.where he arrived on the morming
of larch 1, 1945. After trying vainly fo secure a botel room, Adans purchased
a ticket for New York to leave that day at 4:30 ped. He subsequently boarded
‘thie train end arrived backin,New York-at.9:00 a.m. on the fourth of March,
1945, at which time he went.to the apartment of Victoria Stones During this
trip Adems had with lim most of his personal effects and it-was indicated that
he intended to leave the country-and possibly to either board a plane ofa ship
whose ultimate destination was Russis. This information upon being furnished
to the Amy authorities evoked the request that efforts be made to stop Adams
fron leaving the country.) .

100-331260-182,183, 204.
'PROSECUITVE ACTION

In February, 1945, as a result of the indicated possible departure
62 Arthur Adams fro the United States, it was deterzined through Lieutenant
Colonel John Lansdale, Jr. that the attitude of the UnitedStates Army at that
time was that 1t would be most undesirable for Adams to be permitted to leave
the United States for the USSR with theinformationwhich he had undoubtedly
been able to obtain concerning the atom bomb project. The Amy also stated
that they did not desire to have Adams prosecuted at that time on tho basis of
his espionage activity concerning the atom project inasmch as such prosecution

10



, would bring the projéct out into the open, This information, os Well as C-
‘the facts in the Adams case, Was discussed with Assistant Attorney Gereral
Tom Clark and Mr, James Molerney who, -on February 27, 1945, authorized the

: filing of a secret complaint and indictment under Section 80; Title 18,
~ TU: 8. Code, relating to the false statements made by Adams in connection with

his selective service registration, The complaint and indictment were
authorized 4s a tactic. to be used to prevent Adeins from leaving the United
‘States. Because of the fact: that Adams Was overage for militery service,
being either 55 or 60 years. old from available records, the Departiient officials
1d not hold. out any real hope of successful prosecution of Adams on that counts

&& the ‘timo of the. discussion of this case on Fébruafy 27, 1945,
with the Departmeit it was indicated that the Bureau's real interest in Adams wed
in his espionage activity but due to the extremo socracy of tho Nemhattan
Project the Army had réquested that, somd moans: be used othor than the espiondgs
statites or Foreign Agents Registration Act for immobilizing Adams in the
event he attempted to leave the United States, For that reason a complaint
based upon the false statemsits in connection With Adems' draftand alien
registration were considered by the Criminal Division bo be used by the Burda
if necessary, even ‘though the Departament felt that both counts wers weak from
an evidentiary point of view. 100-351260-115-250

On February 28, 1945, a sealed complaint chirging Adems with violation
of Section 80; Title 18, U. S. Code, wes filed in New York City before District
Judge Edward A. Conger The complaint charged the violation of Section 80,
Title 18, in that in en Alién Registration form, the. filing of which Was a
matter within the jurisdiction of tho Tumigration and Neturalization Service of
the TU. S., which Adans filed oi or about September 18, 1940, Adams stated that
he had 1ived in the United States for a total of two years and four months,
Imowing sane fo be false, Whereas; in truth and in fact, he had lived in the
United States for.a longer period. A bench warrant wes issued on February 28,

| 1945, charging Adtns with a violation of Seétion 80, The borch Warrant was not
| non ested, . ibid. 158

| Tt was indicated by the, Depiitment that tho. Stabite of Limitations
had run on the violation by Adams by reason of the false information in his
Alien Registration and in his declaration of intention, both of which were filed
in 1940, inasmich as the Department did not feel thet the five-year Statute of
Linitations Was applicable without proof that Adims had been out of the
United States following the filing of the false information. ibid, 159

Therefore, on Merch 2, 1945, a sealed complaint was filed in New
York City bofore Federal Judge Edward A. Conger, charging a violation of
Section 80, Title 18; in that on or about April 25, 1942, at the City of New

| 11
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York and in the Southern District of New YorkAdams unlawfully and wilfully  -
did ake and cause to be made a false and fraudulent statement in a matter
Fithin the jurisdiction of an agency of tho United States, the Selective
Service System, in that in a registration form, the filing of which was a
matter within the Jurisdiction of the Selective Service System, which was
filed on or about.April 25, 1942, Adans stated he was 51 years of age and vas
Dorn May 4, 1890 at Toronto, Ontario, Canada, knowing same to be false, A
Dench varrait, was issued on this complaint and was also mot non ested, Tis
complaint. superseded the complaint of February 28, 1945, and the original
complaint was disposed of. . 100-331280-155 .~

. . On March 13, 1945, this Federal Grand Jury of the Southern District
of Hew York returned a secret. indictuent charging Arthur Adams in tro counts, ]
one, making a false and fraudulent statement in registering under the Selective
Service System in that he stated that he was born on May 4, 1890 at Toronto,
Canada, knowing the same t5 be false, and to, making a fraudulent Statement
when he registered as an allen under the Alien Registration Act of 1940 in

. claiming that he was born on May 4, 1890 at Toronto, Canada, This indictment
was sealed and has never been opsneds It is presently outstanding in the
Southern District of New York. 100-331280-319

By memorandum of December 6; 1945, the Attorney General was furnished
‘a _sumary report of ‘the Arthur Adams case, dated February 12, 1945, and the
attention of the Department was called to the outstanding indictherit, as well
2s the manner and reason for which it vas obtained. The Department's attention
mas also.called to the publicity concerning Arthur Adaus which had appeared in
the New York newspapers. Advice was requested as to vhat further prosecutive
steps should be taken against Arthur Adams by the Bureats 100 331500 345

By menorandui.of Decenber 10, 1945 to the Attorney General, the
Department. was advised of the possibility that. Adams might leave within the

i next few days for the Soviet Union, The attention of the Departuent was again
invited to the outstanding bench warfant and it vas further stated, NIt may
bo necessary to take Adams into custody under thiswarrantin order to prevent
his departure at this time and unless advice is receivedfromyou to the
contrary, such action will bs taken in the event Adaris attempts to leave
this country on the SS Suvorov or by any other methods" 100.331280-348

By memorandun of December 20, 1945, Assistant Attorney General
T.'Le Caudle, Crininal Division, referred the Bureau memoranda of Decembér 6

: and December 10, 1945, and advised that the matter had been taken up with the

12



United States Attorney for the Southern District of New York with regard
to the possible prosecution of the subject and that the Bureau would be
advised. Tt was furthor noted that Adams did not attempt to, leave the
country, as mentioned in the Bureau memorandum of December 10 and that
consequehitly he was not taken into custody on the Selective Service charge.
This memorandum concluded as follows, Mie know that there is available no
evidence of espionage activity by the subject which can be used in court.
Vie assume that thore.is also mo such evidence to prove that the subject has
violated the Foreign Agent Statutes.n 100-331280-375

. On December 29, 1945, lr, To Lo Caudle, Assistant Attorney General,
telephonically advised that on the previous evening he bad received the
following teletype: "Reference your letter December 20, 1945, Arthur

" Alexandrovitoh Adams, Have read memorandun from FBI dated December 16 and
conferred with Agent in New York who informed that there-is no additional
evidence %o support Selective Service Act violation as charged in indictment.
The Agent in New York further states that he is not able to give any information
with. respect to other possible violations of law which possibly could be charged

© against subject. I am certain prosecution in the present, indictment would be
unsuccessful and, accordingly, recomend that this indictient be nolled,
‘Circumstances under which present indictmentwas.secured are familiar to you,"

100-331280-369
Yr. Candle stated that it had beer agreed in discussing the case with -

L Bureau representatives that the selective service angle of the case was weak, |
Tut that it had been his position that if an arrest. vas made, a search conducted,

_ and an interview held with the subject, ‘sonsthing might develop whereby a more
positive violation could be proved. The United StatesAttorney in New York
stated that-he doubted that Alans could be convicted on the Selective Service
count since it could not be proved where Adans-vas born. Also only one count
in the indictmentiswithin the three-year Statute of Limitations and the
others are barred by the thiee-year Statute. lr. Caidle was advised that
the only intention of obtaining and using thé indictment was to prevent
dans departure from the United States, It Yas agreed that although
proseciition might not be successful after Adms vas picked up on the count,
at least the Bureau would have a chance to interrogate him and that if the
case could not be strengthened, that indictment could be dismissed, Mr.
Caudle stated that unless the Bureau was advised to the contrary, the matter

: would remain status quo. © 100-331260-369

‘TECHNICAL, COVERAGE +

On October 5, 1944, a technical surveillance of Adams! room at
the Peter Cooper Hotel in New York City was authorized and was installed on
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October 16, 1944. On October 4, 1944, a microphone surveillance was authorized °
and vas installed on January 28, 195, and subsequently discontinued on.
February 28, 1945. His office, Room 303, at 522 Fifth Avenue, New York City,
which 18 the address of Keynote Recordings, Incorporated, was covered by a
technical surveillance which was authorized on May 1, 1945, and installed ay
5, 1945. The technical surveillance of Adans' hotel room was in operation until
February 4,, 1945, and the technical surveillance on the office vas discontimued
os fph 3, 394, 200-331280-434x
FINANCES

Investigation has shom that Adans received a ust sun of approximately
. 60 dollarsa week paid to him by Keynote Recordings, Incorporated, It is knomn

that he opened a bank account on October 9, 1942, at the Corn Exchange Bank
with a deposit of $1500 cash. His account was closed on February 19, 1945, by
a withdrawal of the sun of §2(22.54, He opened an account in the Central
Savings Bark in New York City onDecember 30, 1942, by making en initial deposit
of §3489470, This account Was closed by a. withdrawal of the sum of $5052.73 on
Jamary 23, 1945. On Jue 19, 1945, he again openedan account at the Corn
Exchange Bark, at which time he deposited 16.checks, each in the sum of $6055,
totaling §968.80, These checks were issued by the Keynote Recordings Company of
522 Fifth Avenue, New: York City. In-view of the fact that prior information
indicated Adens was receiving thé sua-of 475,00 a Week, it would appear that
‘the stim of $60.55 represents his “take-home® pay, As of July 21, 1945, the
balance of his account at the Corn Exchange Bark vas $1060,45. At this time,
due to the fact that surveillance did not establish a deposit of the sum of
$5052.73 which he .thdrew fron the Central Savings Bark, it was. believed that

+ he had in his possession the sum of approximately §7300,00, This is the
largest amount he is known to bave had, at ary ons. times 100-331280-434X

EVENTS SURROUNDING ADAUS'DISAPPEARANCE

On December 3, 1945, the New York Journal Americen published an
article concerning an alleged investigation of Soviet espionage in the United
States. This article vas written by Hovard Rushiore who referred to an alleged
Soviet Agent named "Alfred Adamson," From the facts stated in the article,
this individual could be identified as Arthur Adans as the article mentioned
that a sclentist working on the atomic bomb development in a Chicago laboratory
adgone for a valk throughtheparkandwas seentohandan individual a
package, This incident took place in Chicago, Illinois, on September 25, 1944
between John Bitchcock Chapin, an employee on the atomic bomb project at Chicago,
Tilinois, and Arthur Adams, 100-331280-377

On the same-date that this article was published, Marcia Hiskey,
the wife of Clarence Hiskey, & former employee on the atomic bomb project
in Chicago, Tilinois, discussed the story with Samuel Steinglser, an employee
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on the atomic bomb project ab. Colusbia University, New York City. Marcia
Hiskey indicated that the story written by Rushmore referred to Arthur
Adans and mentioned that Adans informed her that He vas under observation.
Marcia Hiskey after several unsuccessful atbenpts to reach Adams, contacted
hin on December 2%, 19}5, at New York City and inquired if anything vas
wrong. Adams is alleged to have informed hor that "plenty is wrong" bub

| refused to further discuss the matter with hor. (100-331260-436)

The article written by Howard Rushmore on December 3, 1945, apparently |
caused Arthur Adans to discontinue all contacts as his activity dwindled to a
minimum. His contacts thoreafter wore limited only to Victoria Stone and his |

| associates in the offices of the Keynote, Recordings,. Incorporated.

Atthur- Adams, until December 3, 1945, had beeh under a physical sur- J
veillance by Bureau agents. With the publication in the "Journal American’

| of the Rushmore article and tho ensuing publicity, it became necessary as of
11:00 pun. December 3, 19L5, to discontinue the surveillance. This was caused
by the appearance on the scene of a deluge of newpaper reporters and photographers

| ho were interested in taking pictures of Adams, interviewing hin concerning
his reaction to the Rushmore article and ascertaining whether, in fact, he . |
was under: investigation by the FEL, It was impossible, thorefdre, to continue
the. physical surveillance under these conditions, However, beginning on |
December §, 1945, and continuing until 4:00 p.m. on December 9, 1945, a spot |
surveillance of Adans was maintained, This surveillance was discreetly |
accomplished from an observation point which had been used in connsction with
the regular surveillance, and prevented the newspaper reporters from definitely
determining the extent. of the Buweau's investigation. Surveillances of Adaus
thereafter wore made. difficult due to the interference of the newspaper repre-
sentatives, Adams was alvays thoroughly conscious of the fact. that he Was under
observation, and, he of course could not distinguish between newspaper reporters
and agents. His contacts. continued until January 23, 1946, to be of an innocuous
nature. On that date he visited the Keynote Recording Company in the afterncon
and then the New York Public Iibrary at Lond Street and Fifth Avemus. Ab-Ls25 i
pom: he retuned to his. office and vas observed to be carrying only a loose leaf |
notebook. Adams was not. observed to leave the building, and since that, time
his whereabouts have been unknomm.

On February 20, 1546, tho New York "Journal American, and other news=
papers carried stories to the affect thab.one Arthur Adams vas.in custody of
Canadian authorities for espionage activities, but these reports were false.

, (100-331280, - Li36, Lk6, LLT, L6T)

ALL investigative efforts to ascertain the present whereabouts of
Arthur Adams have met with negative results. However, in comection therewith
it should be noted that a highly confidential and delicate source haviig.- access
to tho personal effects of Anna Louise Strong, at thé Hotel Wentworth, New York i
City, advised that Strong on January li, 1948, had in her possession a check |

|
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stub indicating that on January 1, 1918, she issued a check in the amount of
$51.00 to the Society of Automotive Engineers, indicating that such vas for
Arthur Adams’ membership fee. This informant also reported that Anna Louise
Strong possessed a letter addressed to Kr. Arthur A. Adams, Bolshoi Patrairshi
8, Apartment, 68, loscor, USSR. This letter, dated July 31, 1947, vas from the
Society of Automotive Engineers, Incorporated and related bo his paynent of annual

: dues. lir. Fred Smith, Assistant Manager, Accounting Department, Society of
Automotive Engineers, upon contact advised that he was in receipt of a letter
from Anna Louise Strong postmarked January k, 1948, which stated in part as follows:

Due to the difficulty of sending money fron abroad, kr.
Arthur A. Adans arranged for me to pay his membership fee, plus
quarterly transactions, for three years in advance on my arrival
in this country.

411 correspondence to Adams fron the Society has been addressed to
Adams at the Moscow address indicated to be in the possession of Anna Iouise
Strong, which address for the subject they originally received in 1929. It

] will be recalled that as set out previously in this memorandum, considerable
information conceming Adans' alleged background vas obtained from this
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organizations Ama Louise Strong is the subject of a pending Bureau
investigation and is known to be one of the leading Soviet apologists
in ths United States; She is further alleged to be at the present time
attempting to set up within the United States a clandestine redio station
for propaganda and possible espionage purposes. 100-331280-634

. Témail Akhmedoff kas been identified as the. former head of the
Soviet, Military Intelligence in Turkey-and at one tims the head of the
Fourth Section of the Red Amy Intelligence in Moscow. Akhmedoff has been
interrogated by Army Intelligence Officers in Turkey and has identified
Section Four as being charged with the" conduct, of “technical espionage in the
technically advanced countries, such as the United States, Great Britain,
Germany, et cetera: Akimedoff has relatéd that as of lay, 1941, the Fourth
Sectionhad an illegal resident agent operating in the United States under
the cover name of "Adams," From information submitted by Akimedoff, this
illegal resident agent is-definitely believed to be identical mith Arthur Adams.

Concerning Adams, Akhmedoff states as follows; "Adams is a native
U. S.. Communist who went to Russia inLenin's vine, He vas appointed a Director
of the Stalin Auto Plant in Moscow in 1931, Adans wes narried toan America

: woman who livedwithihininMoscowuntil 1941, His wifewasknowntothe
Imerican Bubassy personnel as an American citizen, She gave English lessons
‘to Soviet intelligence personnel, but was notherself taken into the
intelligence service and was not allomed to return with hin when Adans vas
sent back to the United States, About 1937 Adams was sent to the United States
to establish an illegal residence. He worked sowell forthe next several
years that his. services were officially comended by the Comintern, which
described him as a very valuable agent." Adams, according to the source, may or
may not be a graduate engineer, but he understood engineering:questions and is

© capable.

In the course of a. purge it vas decided fo recall Adams to Moscow for
. questioning, Akhmedoff ordered one Zorin to contact Adams and gethim back.

Zorin reported he had contacted Adans. three timesbut Adams diplomatically +
declined to return, evidently understanding the purpose of his recall. It was
felt that Adams might go to. the FBI and the suggestion was nade that Adams be
liquidated:in the United States, However, Section Four did not have the right
‘to order the liquidations and vhen the request for liquidation was passed on to
the Fifth Section, which vas charged with these matters, the request was turned
down, The date of Adams! recall was February, 1941. ~

Investigation is presently pending to further identify Arthur Adans as
the illegal resident in the United States for the Fourth Section of Red Army
Intelligences 3h

6
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RESULTS OF INTERVIEWS WITH ADAMS! ASSOCIATES

John Hitchcock Chapin

This individual vas employed in the Sam Laboratory at Columbia
University and at the letallurgical Laboratory in Chicago, Illinois and
also in Cleveland, Ohio. He was a good friend of Clarence Hiskey and the

investigation disclosed that Hiskey visited Chapin in Cleveland on April
30, 19M, just prior to Hiskey's departure for the amed services.

On September 25, 194k, Adams, while under surveillance by the
Bureau, was observed to contact Chapin in a Chicago park and some un-
deternined object was passed between them. Upon Adans' return to New York
City from this trip, a highly confidential and delicate source, as set
«out hereinabove, reported that Adans had in his possession a list of 1
questions indicating that he possessed information concerning highly
secret phases of the aton bomb. Chapin vas separated from the Manhattan
Project, as of May 15, 1945.

Chapin on June 10, 1946 vas interviewed'at the New York Field
Office. It is noted that Chapin at that time vas employed in a highly

. secret project of the Xf. Vi. Kellogg Company in Jersey City, New Jersey
and was working on thé develépnent, ofguided missiles. Chapin vas at
first reluctant to. supply any infomation concerning his association
with Arthur Adans and Clarence Hiskey. He did, however, make a short
general statement admitting association with Adans and Hiskey. On June
17, 1946, Chapin’ contacted ‘the New York Office of the Bureau and was
again interviewed. When it was pointed out to hin that he had not. .
satisfactorily explained all He obviously knéw concerning Adams, he
adnitted that his statement, vas weak. He stated that he vas considerably *
worried and Jew that he should have reported the matter in the.first
instance to Military Intélligence but had failed to doiso. He made some .
correctios concerning his statenent but it renained basically the same. ° 1
He was subSequently contacted ard:advisedithat he had no additional in- |
formation to Feport,

On August 15, 1946, Chapin's attorney, Yr. Leroy Campbell, L9
Viall Street, New York City, stated that he desired to ascertain if
Chapin by cooperating to the fullest extent could be used as a Government
witness rather than be prosecuted. He was appropriately advised that
the answer $6 such a question was within the province of the United States
Attorney. He was told, however, that it appeared that Chapin had not
disclosed all of the information in his possession and had not exhibited
a cdoperative attitude.
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Arrangements wero mide ith Canpboll for Chapin to bo rointor-
viewed without the prosenco of ir. Campbell. This interview, duo to

~ illness ii Chapin's fenily, took pleco on the ovening of August 26, 1946.
At thet tins Chapin agreed to toll his Goaploto relationship with Adams snd
thes the story would include thet information provided in the previous
interviews, plus additional facts which ho adnittedly held back at tho
imo of the previous interviews.

Chapin stated that Clarence Hiskey contacted hin in Cleveland, |
Ondo, prior to his, Hiskey's, departure for the amed forces and inquired 1
how Chapin folt regarding the possibility of atenic power boing usedopprossively. Ho was unable to rooall the oxact words used by him andHiskey in the conversation but said this was the trend of their talks

Chapin said he was viorried regarding the future of atemio pover,and Hiskey indicated ho was likewise foarful. Hiskey thon inquired ofChapin if he would be willing to do soothing to alleviate in scuo way ‘their foars as. to the possibility of atomic power being misussd to which5 ho agreed,’ and if he would be willing to talk to a "Russisn Agent." Upon  .,‘boing intorrogated olosoly as to Hiskey's exact words, Chapin claimed he .Gould not recall Hiskey's exdot torms but admitted from conversation ensuing -3 Dotviodn hin and Hiskey he had no doubt that Adims was a Russian agent. Hoi ~seid Hiskey £614 hin tho "Russian Agont" was an engineer, lived in New York. ;City, had boon in Ciinda and ho had mot hin in New York City "through -friends." Chapin agreed +o meet Adans upon his, Cliapin's, return toChicago, and as a moans of identificetion Chapin gave Hiskey tho key tothe cellar of his apartment. Hiskey in turn was to give the key bo Adams5 and Adamis vis to return it to Chapin on the oconsion of their first meet.| - ing. Chapin did not know whose idea it was to arrangs for a meeting inhis manner nor why it was nocossary for it to be dono that partioutar+. Y8y.or any further details surrounding suh. It was furthor agroed thatChapin vould advise Adams vhen he returned to Chicago by writing a letter*o Clarence Hiskey, formerly employed in Chicago on the Manhattan Project,who would forward 4 to Arthur Ades.
© According to Chapin, he roturned to Chicago in the Fall of 1044and.was tolophanioally contacted by Adams, who introduced himself as being‘the man ir. Hiskey had spoken about. Arrangamonts woro mads for Adems2nd Chapin to moot, and several evenings lator, the date ho is unable torecall, Adams appoared at Chapin's apartment but refused to como in stateing that he would meet Chapin outside on a stroct corner. Chapin metAdens on the designated street corner and they both entered a moarby park. .Adens gave Chapin the aforenontioned key. Chapin clained thoy did mot.disouss Aden's proposition at this first meeting but arranged for a second .mosbing ab Adams! hotel. Ho stated that their conversation on this firetmeoting was of a general nature though it vas_possible they talked of Russia.
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Chapin stated that when he visited Adans' hotel Toon several
evenings later they engaged in a discussion of Russia, and Adams asked
hin if he would be desirous of obtaining employment in Russia. Chapin :
recalled that Adams spoke of his om activities in Russia but he vas
unable to recall definitely the conversation though he believed Adams
had mentioned the automobile industry.

Chapin was unable to recall how Adans had brought up the subject
of his securing infornation, but stated Adams suggested three possible
methods:

1. He vould provide Chiapin with a camera and the latter would
photograph docunents and bring them to Adams.

2. Chapin would secure documents and bring then to Adams who
Would photograph them.

3. Chapin would dictate fron ddcunents and bring results to Adams.

Chapin clainéd Adams did not mention any particular type’of infomation
desired, and that it vas further indicated that these documents vould be
photographed or dictated fron at Chapin's residence rather than at his J
letallurgical Laboratory office. He presuned thatany dictation would be
through a dictograph machine but this vas not discussed. Chapin claims
he gave no definite answer to this proposal. and left adams without accepts:
ing or rejecting the offer: He further claims. that Adams made no proposals
for paying for information aid explained that if he did consider performing
such work 1b Would not be through inducement of moriey but rather because
of his sincere conviction that such information should be disseminated for
world benefit. '

Chapin clained that after meeting Adans at the hotel in Chicago
he never sav him again, He adaitted that on one trip to New York City at
a later date he attempted to locate Adams thiough the New York telephone
directory, that he telephonically contacted an individual by the name of
Adams whose address was the same as that given by the subject but hung
up before the call was completed, aid further that he walked by 130 East
39th Strest where Adams! resided but oh Gbserving it vas a hotel made no
atténpts to enter.

- ‘Chapin alleged that Hiskey had never mentioned to hin receiving
money £romAdams, but he advised he thought Hiskey had been supplying

: Adans_with information as the implication vas there though Hiskey had
never told hin.
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The interviewing agents advised Chapin it was not felt he was
relating complete truth as to his conversations with Hiskey concerning
Adams, and he vas told it was believed Hiskey had morefully explained
Just how he had been working with Adams. To this Chapin replied by
stating "I don't want to hang Hiskey, and I do not want to testify against
him, though I presume that Iwill have to.

Chapin stated he did not desire at the time of the interview to
place the aforementioned information in the fom of a signed statement.

100-331280-571

Clarence Hiskey

This individual was a former employee of the Sam Laboratory at -
Columbia University and the Metallurgical Laboratory in Chicago, Illinois
and associated with Arthur Adams prior to his, Hiskey's entrance into the
amed forces and departure fron the United States in May, 19kh. He vas
discharged from the Army on May 8, 546. During Hiskey's absence from
‘the United States, Arthur Adams associated with Marcia Hiskey. On June
11, 1946, Clarence Hiskey was interviewed at the New York Field Office.

Clarence Hiskey upon interview stated that he first met Adams
sometime in the fall of 1941 in a music shop on Lith Street in New York
City at which time Hiskey was buying records of a liberal nature and
engaged in a conversation with Adams relative to labor problems and
Spanish questions.

Hiskey claimed he did not again see Adans until the fal 6f 1943 .
whenhe met him at a metallurgical meeting in Chicago. at this. time they
conversed relative to plastic problems and specifically the mass production
of ping pong balls in which Hiskey vas interested at this time. Hiskey

: claimed Adams told him he was employed in.an inspection and consultant
service and travelled about the country inspecting different plants and
acting as a consultant on the production of certain items such as gauges.

According to Hiskey, he saw Adams approximately four or five
‘times between this latter meeting and the time of his induction into the P
armied forces. During this period he learned from Adams that he was.
allegedly born in Canada and had worked in Russia both building automobiles
and ih a fertilizer factory. Hiskey believed Adams told him that he had
been a director or assistant director of the. automobile factory and further
‘that in 1933 he had gone to the United States and was employed with the
‘Antorg Trading Company, negotiating contracts with Curtiss Jiright and
Prat} Whitney concerns. It was Hiskey's impression that Adams vas a
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Canadian citizen and had worked in Russia but had never ‘settled there. :
Chapin thought Adams stated his parents had died vhile he was still
young and he had been raised by an uncle, a British subject, who had
secured a position in Russia and had taken Adams to that country with
him.

: Hiskey believed Adams worked for Amtorg approximately five years,
at which tine he became engaged in the aforementioned inspection service,
vhich company Hiskey believed vas located in New York City. Adams, .
according bo Hiskey, was sympathetic to Russia, had often spoken of the
things he had done there and had intinated that it would be nice for
Hiskey to go thre.

Hiskey claimed that the only other individuals knom to him who
worked on the project and were knom to Adains vere Edward T. Manning and
Marian Sherwood. Hiskey admitted having travelled to Cleveland prior to
his induction to see John Chapin, but he deiied ever having received any
key which he transmitted to Adens as a means of identifying the latter
to Chapin, as Chapin clained in a previous interview. Hiskey further
denied any knowledge of a letter transmitted by Chapin to his wife,
Marcia iskey; and from her to Arthur Adams.

‘Hiskey advised that Edvard T. Manning met Adams in his, Hiskey's,
apartment in Chicago and that he knew that Nanning had contacted Adams

. ‘subsequent to Hiskey's induction into the service. He. stated Manning
wrote hin expressing the opinion that Adans had exhibited undue curiosity
relative to the work at the letlab in Chicago. Hiskey emphatically
denied that Adams had ever exhibited any extraordinary interests in the
project or had ever asked hin any suspicious questions concerning same.
He claimed that he had never received any money ab any time fron Adans .
and only knew that the latter had bought a fev toys for his son, Nicky.

Relative to the aforementioned trip to Cleveland, Hiskey stated
that he possibly told Adams that he was going to that city, but he denies
making any arrangements with Adans whereby Chapin would take over any
particular relationship he and pdans had. He stated that Chapin vas
supposed to be in charge of a phase of the project work which entailed
the flying of airplanes between England and Ttaly over Germany to determine
the extent of Gemmdn atomic research. Hiskey stated that he had been
notified that he would be called for active military duty and he desired
Chapin to ascertain, if possible, whether or not he would be assigned to
‘the aforenentioned phase of the project.

During the’ interview, Hiskey also advised that the scientists
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on the project were always on ‘the lookout for any information which would
indicate ‘the progress of Germany in the. development of atomic pover. Ho
mentioned that one of the best means of determining the extent of this
“work vould be to know the amount of heavy water being produced in Norway.
In this connection it is noted that certain notations were found in the
possession of Arthur Adans which indicated that he possessed! intimate
knowledge concerning highly secret phases of the project. It is noted
that the two items mentioned above by jiiskey, namely the plants. in Germany
and heavy water in Norway, are subjects of two of the notations set
forth. Hiskey denied that he had ever seen any prifited list of such
‘questions or that Arthur Adams had ever questionedhinalong these lines,

Hiskey décliried to give a written statement without the benefit,
of counsel. He agreed to prepare a statement and furnisha copy to the
New York Office. No statement, however, vas forthooning. 100-331280-571

The information as obtained fron Clarence Hiskey and John Chapin
was furnished by memoranda of July 9, 1946 and August 29, 1946 to Assistant
Attomey General T. L. Caudle, Criminal Division, Departament of Justice,
for an opinion as to whether the facts constituted a violation of the
espionage statutes. 100-331280-557, 568

By memorandum of October 15, 1946, Assistant Attorney General .
T. I. Caudle advised that, “the evidence presently;aveilable is not
sufficient to warrant prosecution of Hiskey or Chapin. 100-331280-57k

: The information as. obtained fron Clarence Hiskey and John
Chapin upon interview vas also furnished by memorandum of June 21, 1546
‘to Lieutenant Colonel Charles Banks, Manhattan Bugineering District,
Washington, De Co 100-331200-545

On July 8, 1946, bhé Manhattan Pogineering District advised
that he results of the interviews had been furnished to the Judge
Advocate Generalsoffice with a request that the Judge Advocate General .
advise as to possible prosecution of Hiiskey; vhose termindl leave  .
expired July 18, 1946.  100-331260-561

© On uly 17, 1946, Colonel Banks. of the Manhattan Bugineering
District advised that the Judge Advocate General's Office declined
prosecution of Clarence Hiskey. This information vas furnished to the
Assistant Attorney .General T. L. Caudle by memorandum of July 17; 1946:

4 100-331280-561
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Marcia Sand Hiskey

Marcia Hiskey, the vife of Clarence Hiskey, vas interviewed on
June 11, 1946 at which tine she signed a statencnt advising that she
first heard of Adams in February or March of 19Ll when Clarence Hiskey
rote to her fron Chicago, stating that Adams was a friend of ils and vas
coming to New York City. She stated that she first sav dams again a week
or to later when Adams called for heat her place of awployment in New
York City. she said that thereafter she saw Adams once or twice a month
until January, 1945, when for a period of two months she had no contact
with him.

Marcia Hiskey stated that in March or April of 1545 Adams in-
' formed her that he was being folloved by the FBI bub that he denied any.

guilt vhatsoever of knowledge of any reason why he might be investigated.
She advised that Adams told her at that time that she should not become
involved with him on account of Clarence!s position and reputation. She
stated that she wrote to Clarence advising hin of this incident whereupon
Hiskey suggested that she discontinue any further relation with Adams.
She stated that except for one time in May or June of 19U5, she had not
seen Adams again until aftér the Journal Anerican article of December 3,
1945, when. she attempted to contact him without success.

It was stated by Marcia Hiskey that she finally went to see
Adams at his hotel in January, 19i6, at vhich time she questioned him
about the article. She advised that. Adans told her about being inter
viered by a reporter and that he had lost his job because of this
publicity. Ab this. time Adams told her that if he could not get .another
Job fie might have to return to his hoe in Canada, which she believed to.
be in Windsor, Ontario, because of prior inforation she had received
fron him. She denied any coitact with Adams subsequent to this occasion.

Marcia Hiskey stated that. she had never met John Chapin, although
she knew that he worked with Clarence Hiskey in Chicago, inasmuch as
Clarence had mentioned his hame anong the nanes, of other associates on
the project. ‘She stated that at no time did Chapin ever ¥iite to her or
to either Adams or Clarence in her nane and she denied ever delivering
+o either Adams or Clarence any message from Chapin. ]

Marcia Hiskey stated that Clarence had first met adams at a
convention in Chicago but that Clarence had not, seen Adams since his,
Hiskey's, call to active duty. She stated that Adams claimed to have
Lived in South America since early childhood and. later retumed to his
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home in Canada. She said that Adams stated that he had travelled extensively
“and had vorked in Russia for three years, although she was uninformed as

to the capacity in which he vas eployéd. She continued that Adams had
told her that he was married but that his wife was serving in Europe as a
ar correspondent.

According to yarcia Hiskey, she first met Manning in Knoxville
in 1540 with Clarence Hiskey when Clarence had secured for him a job on
‘the Rehniun Research Project. She was of the opinion that Yanning worked
with Clarence in Chicago but stated that she met Manning in New York City
ononly one occasion in September of 15kk. She said that she did not

> Imow 4f Manning contacted Adams during that visit bub that, at a later
date Adams had told her that he had seen Manning in New York. She denied
ever seeing orcorresponding with Manning since his visit to New York in
September of 15kl. .

Marcia Hiskey denied any personal knowledge of Maridm Sherwood,
stating only that Clarence. had requested a divorce in order that he might
marry Marian Sherwood.

Marcia Hiskey stated she had discussed the Journal American
article with Clarence Hiskey upon his return to New York in February, 1946, '

+ at which time Clarence appeared much concerned over the matter because
of its possible interference with his futuré employment. She said, how-
ever, that Clarence clained that, the entire story was foolish, Tt appeared
obvious that Clarence and Marcia Hiskey had discussed the. possibility of
questioning in relation to Adams and that they had agreed upon answers
to Likely questions. 100-331280-570

Marian Sherwood

.~ This woman employee. at thié Sau Laboratory at Colwibia University
is knom bo have. associated with Clarence Hiskey, Edvard Manning and |
Arthur Adams. Clarence Hiskey during the investigation of this case was |
knom $0 be separated from his wife and it was contemplated that he
would marry Marian Sherwood following his divorce from larcia Hiskey.
Marian Sherwood was interviewed on June 11, 1946 at the New York Field
Office at which tine she executed a signed statement.

She stated that shé first met Clarence Hiskey in the Spring of - .
193 vhile both vere connected with the San Laboratory and Columbia
University. She advised that Hiskey transferred to Metlab in Chicago in
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October of 1943, and that she met Adams there in April of 1Skl, at which .
tine she and Hiskey had dinner with Adams in Hiskey's apartment. She
stated that Hiskey described Adams as a friend of his interested in a
neir type of ping pong ball. .

Marian Sherwood clains that she Gnly saw Adams two times in
Chicago and that after Hiskey entered the Army in May, 194k; she returned
to New York City and resumed employment at the Sam Laboratory. She stated
that Adams got in touch with her and to the best of her recollection she
saw hin about, four times. Adams advised her he was a Canadian but vas
reared by an uncle in Argentina. She stated that Adams talked considerably
about Russia and indicated he went to Russia as an engineer and helped
in construction of factories. She stated that Adams mentiofied specifically

. production, of autoiobiles,  .She stated that she didnot inquire as to
Adams! military status nor about employment, but that she was of the opinion
he was’ & consultant engineer.

Mariam Sherwood advised that Adams inquired about her work, but
that she had informed him she was doing secretarial work.at Sam Laboratory.
She claims that, she did not receive any information from Hiskey to turn
over to. Adams. .She stated that she had discussed Adams twice with Hiskey
upon his retwrn from the Pacific. .At one time she made reference t6 a
recent Journal Amsrican stoiy, at which tine Hiskey stated that in so far .
as he knew Adams vas not a spy. She again discussed-this in the presence
of ‘Sam ‘Steingeiser- who pointed out parallels to Adams, Clarence Hiskey |
and Marcia Hiskey in newspaper write-ups: Hiskey, she stated, bérmed the
whole story stupid.

-. Mariam Sherwood stated that Clarence. Hiskeyhasnot, since his.
release from army service, attempted to or spoken. of ‘contacting Adams.
She, claims, no knowledge of John Chapin other than the fact that she ‘saw
him around the Sam Laboratory for two weeks prior to his transfer to
Chicagos. She stated that she has seen Edward Manning at the project - .
and socially about two or three times. She stated that Manning in the I.
Fall of 194k wrote her he was coming to New York and would come to see. .
her but that he failed to contagt her. She advised that Manning vas !
present on one occasion when she, Hiskey and Adams had dinner in Chicago:

200-331280-571,
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Irene Miller

Irene Hiller, the wife of Dr. Louis Willer, resided in Arthur
Adams! roon at the Peter Cooper Hotel from February §, 1545 through
March 4, 1945. During a portion of this time Adams made his trip to
Portland, Oregon. Investigation also reflected that Irene Miller
transnitted a number of packages to Dorothea Keen Adans in Moscow and
was known to have received cables fron Moscow, Miss Miller vas inter-
viewed at the New York Office on June 2L, 1946, after having first refused
to be interviewed prior to consultation with her attorney. Miss Miller
advised that Arthur Adans had been a patient of her husband's and had

‘ met hin five or six years previously. She stated she knew very little
of Adanst background other than that he was a Canadian and had traveled
extensively in South Anerica, China and Burope. Miss Miller stated
that in the early part of 1945 she was having personal trouble with her
husband and they decided to separate. she had no place to live and
Adams offered her the use of his roon ab the Peter Cooper Hotel. She
denied knowing Arthur Adams'associates but adnitted knowing Dorothea
Keen, stating that she hed met her in Russia during 1931 when the |
Millers traveled to Russia. She denied that she knew that Arthur Adams
vas the husband of Dorothea Keen and with much reluctance adnitted that
she knew that Arthur Adans and Dorothea Keen vere acquainted. She also
reluctantly adnittéd sending packages to Keen but denied that these were
sent for Arthur Adams and stated that the packagds vere intended for
her cousin, Helen Deamont.

Irene Miller also stated that she had met Victoria Stone
through Arthur Adams. She further admitted attending a birthday party
for Adans at the apartment of Victoria Stone in October, 19hk. Miss
Miller vas very evasive in her answers to all questions and would not |
give any specific details.

200-331280-571
Dr. Louis Miller

__ Dr. Louis Miller vas interviewed at his office, LOOWestEnd
Avenue on June 21, 1916 and advised that he had met Adans professionally
about twelve years previously. He denied that he knew anything concerning
dans trip or trips to Moscow. He stated that He had never heard of
Dorothea Keen and refused to adait that he knew the identity or names
of Adams! employers. He adnitted seeing Adams frequently but stated
that his association with Adams vas professional. He denied ever having
mom Adams by any other name and denied having heard of any Russian
connections on Adams! part. :

100-331280-571
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Eric Pernay

. Eric Bernay, President of Keynobe Recordings, Mcorporated, by
hon Adams was employed, was interviewed on June 21, 1946 at his office.
Bernay stated that he met Adams approximately six years previously at
Bernay's Music Shop on llth Street in New York City, When Adams entered
as a customer, He stated that in his discussion with Adams he immediately
recognized tite value of Adams! technical knowledge. During the following
year he IneweAdans socially and estimated that the information and advice
given to hin by Adans saved hin many thousands of dollars. He stated
that he placed Adams on his payroll on June 2, 1543 as Technical Adviser
at §75 per week. Bernay advised that Adans left the payroll on June 27,
1545 although he maintained his desk at the office until some tie in
January, 1916. Bernay stated that Adans made the trip to the Vest Coast
to survey the industrial situation for him. This apparently refers to
the trip which Adams made to Portland, Oregon in February, 1545.

Bernay stated that in approximately June, 1945, Adams stated
that he was being folloved and while ab a loss to explain vhy, stated he
vould rather be dropped from the payroll of Keynote Recordings, Inc.
than bring disrepute to the company, Bernaystated, that among Adams! .
friends he knew only Victoria Stone who first brought Adams to Bernay's
store. :

Bemay stated that Jacob Aronoff came to his office quite .
frequently to see him and that as far as he knew Aronoff vas Adams!
attorney. Concerning Bernay's Stabement, that Adams was hever given any
Lump sun of money, but was paid $75 per week, it is noted that investigation
through a highly confidential source disclosed that on August 31, Lol
Adams received an expense check from Keynote Recordings, Inc. in the
amount of $1,700. Also, ab the. tine Adams closed his account vith the
Corn Exchange Bank, he drew a check in the anount of $616.16, payable to
Eric Bernay.. The bank records reflected that Bernay probably cashed the
check dimediately upon receipt.

. 100-331280-571.

samuel J. Novick .

Samuel Novick,Presidentof the Electronic Corporation of America,
also employed Adams. Novick was interviewed on June 2k, 1946 and advised
that he met Arthur dams when Adans came to him as 2 customer. He fixed
this meeting at approxinately one year prior to the time that he wrote a
Letter to the Immigration and Naturalization Service on December 10, 1937
in Adams! behalf.. This letber indicated that Arthur Adams desired to
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enter the United States fron Canada as an employee of the Wholesale Radio
Service, Incorporated. Novick stated that he did not remember any
particular circumstances under which Adans requested hin to write the
letter. He further stated that he had not inquired of Adams! background
at the tine. It vas brought to Novick's attention that he had informed
an officer of the Tunigration and Naturalization Service that Adams had
been employed by the Wholesale Radio Service, Incorporated foi a ten-year
period as Canadian representative. Novick stated that this was a mis
understanding and that possibly vhat, vas meant, was ten months rather than
ten years. Novick emphatically denied that Arthur Adans had ever been
employed or traveled for the Electronic Corporation of America and that
any statement to the contrary was false. Novick aduitted that Adams had
visited the Novick sumer place in Westport, Connecticut only after it.vas
called to his attention that Adams had been seén there. Novick disclaimed
any responsibility for letters of introduction used by Arthur Adams of
companies which vere under the control of Novick's concern. He admitted
Imowing Jacob Aronoff, Julius Heiman and Victoria Stone, but denied having
any particular relationship with any of them. -

100-331280-571

Julius Heinari

. Julius Heiman is the father of Beatrice Heiman: His daughter |
Beatiice was at one. tiné Secretary to Constantine. Qunansky, fomer Soviet
Ambassador to the United States. she. was later employed as a Tass
correspondent in Washington, Du. Ce

Julius Heiman was intervieved on Juié 21, 1946. -He stated that
he: first met Arthur Adens approximately five or six years, previously in
the offices Gf Victoria Stone. He stated that following this he continued
to See Adams approximately once a week. Adams infomed Héiman that he was
an engineer in sound recording and research. Heiman aduitted that he
knéw that Arthur Adams worked at the Keynote Recording Company but denied
having any business dealings with hin. Heiman denied that he himself vas
a member of the Communist Party but admitted acquaintanceship with Earl
Browder, Bugene Dennis, Willian Foster, Aléxander Trachtenberg and.other
high Communist officials. He adnittéd that his daughter had fomerly
worked at the Soviet Enbassy in Washington, D. Ce but denied that she was
ever secretary to the Anbassador. He-claimed to have io knowledge as to
whether Beatrice was a Communist Party member or not.

100-331280-572

James Perlowii . Eh

During the survéillances of Arthur Adams, it ves ascertdinedithiat-
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he visited the fim of Perlowin and Perlowin, 113 West Lond Street. |
Investigation further reflected that he actually visited James Perlowin
and it was further indicated that Adams had loaned Perlowin a sun of
money.

James Perlowin vas intervieved at his office, 61 Grand Street,
NewYork City, and advised that he first met. Adams approximately five or
six years previously at a social gathering, Perlowin advised that follow-
ing ‘this he secured a position ab Wright Field, Daybom, Ohio and while

: ‘there Adams visited him on several occasions. ~Perlowin admitted that
he often-talked to Arthur Adams about his work and that Adams appeared |
to be a very interesting person who had a wealth of information on
numerous subjects and was a good talker. He said that he enjoyed talking .
with Adans and freely admitted that he had probably discussed his work
with Adams, regardless of whether the work was secret or not.

Perlovin stated that he had fever suspected any illegal motives
on Adams! part ‘and had not been suspicious of him, bub now fully believed
that Adams had led him on. He said that.Adans never took notes vhile
talking tohimsaid Perlovin never furnished Adams with any documents,
however, knowing Adams, it was easily possiblé thab Adams could recall 1
entire conversations between them.

_Perlomin also stated that he viorked for Sperry Gyroscope Company
doing technical illustrations, sone of which were marked secret. He also

* did illustrations of technical bulletins and on a 37 mn. gun sight. Perlowin
believes that: he: probably. told Adams all about this work but he did not

* recall that Adams appeared interested in any particular phase:

Perlonin admitbed that he vent into business for hinself in
April 19k) and that in order to start this business he and his brother
borrowed $1,500 from Adans. Adams gave him the, moriey in two or three
payments and he repaid Adams in the same mamer. He stated that this
ould be merely a friendly loan butadnittéd,that no interest vas paid
to Adams. Adams, he stated, had always given him the impression that he

+ was well off fingncially.d

Perlowin advised’ concerning Adahs' background that he believed
Adams o be a nativeNew:Yorker and that Adams had told hin that he had
a son in California vho vas an engineer and very brilliant. He also
received the impression that Adams had received several engineering degrees.
Perlovin vas unable to recall that Adans had ever spokeii of his background
but did recall that Adams stated that his vife was deceased and that he
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had two other children who lived in Westchester. Perlowin claimed that
neither he nor his wife vere Commnist Party members but described him
Self as a "ery progressive guy."

Investigation reflects that Perlovin vas actually employed at
Viright Field from 1941 to April 1942. He was then employed at Lucks and
Knorling, New York City where he vas engaged in restricted work for the
Navy from April 1542 to August 1542. He was then employed at Sperry .
Gyroscope Company from August 1942 to April 1916 at vhich tine he formed
his om business. ©

100-331280-571

} Victoria Stone and Jacob Aronoff ’

Victoria Stone and JacobA¥onoff were both contactedbyBureau
= agents and both refused to consent to an interview. Victoria Stone was

first approached on June 13, 1946 and-she advised that it would be
necessary for-her to contact her attorney. It vas confidentially
ascertained that she then contacted Jacob Aronoff. On June 1h, 1946
Stone telephonically advised that she had decided not to come to the
New York Office for an interview. She was again personally contacted
at her place of business and definitely declined to come to the New York
office.

On June 19, 1946 Aronoff was contacted by Agents of this Bureau
and requested to. come to the New York Office for interview, He stated :
that he would reserve his decision until the following day. On June 20,
1946, he telephonically advised the New York Office that he could not
discuss the matter of his contacts with Afthur Adans.as he could not
overlook his obligation to his client and his profession, by which
obligation he vas compelled to keep silent regarding his client.
Additional efforts have been made to interview Victoria Stone with : -
negative results. |

100331280371
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Edvard T.. Manning .

Edvard T. Manning is presently assigned to the Ue S. Amy in China and
has not: been available for interview concerning his knowledge of the activities
of Arthur Adams: The Amy is’presently under instructions to notify the Bureau

. imediately upon Manning's return to the United States in order that he may be
appropriately interviewed, Hovever,in.connection with the information in

. Manning's possession, investigation disclosed that Samel Steingiser had some
information cmcerning Arthur Adams and during December, 1945 When stories
appeared in the New York Journal American concerning Arthw Adams it was indicated
that Steingiser had heard something of Adams' background and activities from
Equard T. Manning; who is known to have associated with Adams on several occasions
It is also noted that Clarence Hiskey when interviewsd claimed that Manning lad
written Hiskey to the effect that he, Manning, was suspicious of Adams due to ths
fact that Adams had asked too mary questions concerning the Uantattan Engineer!

cba

Samuel. Steingiser vas intervieved ab his room ab the University of
Connecticut in Storrs, Connecticut. Ab the time of interview, Steingiser vas
employed as a Research Associate in Chemistry at the University, A photograph of
Arthur Aqems was displayed to Steingiser and he emphatically denied that he had.
ever met Adams, He did, however, adnit that he had heard of Adams first from
Equard T. Manning and later from Marcis and Clarence Hikeys Steingiser advised
that he first met Eduard T. Manning at the S.A. Laboratory at Columbia
University, He placed this, to the best of his knarledge, as ‘being in tke early
part of 1943, Ab this laboratory he did not know Manning well and generally
onlysaw.hin at work, However, in October, 1943, Uenning, Hiskey, Steingiser and
several others vere transferred as a group to the Metallurgical Laboratory in -
Chicago, Illinois where they worked under Clarence Hiskeys

After their arrival there Steingiser related that: he became more
friendly with Manning and they spent a great deal of time together, both socially
and at work, Steingiser interjected that it was about this period in Chicago
that he and Edvard Manning did something which they later Togretted to a great
degree. In explanation he stated thatthe wanted to study Russian, and to do so
had gone to the Abraham Lincoln School, having learned that they could get a
course in the language there. Steingiser contended that he only attended about
four of the classes when it became apparent to him that the place vas merely a
cover for Communist activities and, consequently, he quits He stated that it was
his opinion that his indiscretion in attending this school was the source of
most of the trouble he himself had while working on the Manhattan Projects
Steingiser stated that he continued to work and associate with Uanning until the
latter part of 1944 at which time he, Steingiser, was transferred back to the
laboratory in New York City, He emphatically denied that dwing this period in
Chicago he had ever heard of or seen Arthur Adams.

His. first knowledge of Adams, Steingiser claimed, came about in this
namer, Sometime following Manning's departire for the South Pacific, Steingiser
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wrote Manning advising that he had seen Marcia Hiskey, As a result of this
remark in his letter, Manning wrote and stated that he wes sorry to hear
‘that Steingiser had been in contact with Marcia Hiskey, The following contin-
uation of these remarks are quoted from Manning's letter which was produced for
‘the interviewing agents by Steingiser: :

"I suppose you have heard of Arthur Adams—I don't think
you ever met the chap, I'm not quite sure how Clarence met

. him, and the explanation that they met through some mutual
friends by chance. is one that I Question—just by hunch—and
not by reason, Adams has had quite a background—ostly of
technical and scientific work for the Soviets.

"He is a man hard to sound out politically, and is, T
guess, a connie (vho isn't these days?), Anyway he and Hiskey
took to each other like a duck takes to water. They talked of
many things, Iam sure that the subject of nuclear physics
was broached, and I'm equally sure that Clarence (was)
appropriately evasive in his conversation with Adams. But
somehow Arthur knew what was going on at Columbia—generalLy-—-
and what was going on at Chicago. His 'business' whatever it
was brought him to Chicago several times, and even after
Hiskey was gone, he managed to look me up and we-had long
chats—mostly concerning his experience in Russia—but
occasionally he would swing the conversation to atomics and
the strides made therein, He was well read on atomics—— .
asmuch 4s.the 157 engineer could be. I got a definite impres-
sion that he was after information, but I wasn't ab all sure
whether or not this was natural curiosity or what. I know
now that Clarence knew Arthur several months before Clarence
was shipped out of metallurgye

. "Inmet Arthur at Clarencets when Clarence was packing to
go to war. Miriam was also there at the time. So the times
I saw Adams vere times after Hiskey left, About coincident
with my seeingAdams was my trouble With G-2eeess

VSubsequently, I was discharged from metallurgy, and went
to New York, I had dinner with Arthur there and saw Marcia
too. Arthur was sort of taking care of Marcia=I know he had
gotten her a job. I know that he had personally taken care of
some financial matters for hers I know I could credit this to
a large heart which I believe Adams has (He gave me 30 bucks
on that last trip of min when I gob the §20 from you,)—but
was that the only reason? On top of it all, I found on this
ast trip that Adams was being closely watchedsssss He himself
told me that he was being followed every minute—that his
phone was tapped—that he was in same sort of a scrape about
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which he did not care to say more except that it vas comnected
with the same reason I was ditched from metallurgy It could
be that if he felt some responsibility for my discharge from
metallurgy—and subsequently some responsibility for my state
of affairs when I saw hin in New York—that he would feel
willing to give me 30 bucks—specially if he bad sources and
funds from which to draw for such purposes.

"I know it sounds like Eric Anble (someone you ought to
read), but the whole thing can be put into a nice story in
which Adams is simply an agent for the Soviet Government.
And it fits so neatly that I an beginning to believe itueses

"Now a word of caution--If Hiskey was kicked out—and
if Arthur is being so closely vatched—it is reasonable to
assume that Marcia (who has a record of liberal activities)
is being vatched because of her association with Adamssssss®

Fron this point on in the lotber Uanning generally warned Steingiser
to stay away from Hiskeys

Folloring the receipt of the above letter, Steinglser again heard from
Maming in a letber dated Docenber 16, 1945. A perusal of this letter reflects
that Manning asked Steingiser if ho had seen the Journal American of December 3,
1945, ond he mkes the further coment "Guess you are glad of my advice about
staying clear of Hiskey—you will probably hear more about it."

Under the date of January 5, 1946, Manning wrote Steingiser calling his
attention to the article by Howard Rushmore and stating as folloms:

"..v..To you and me. (I include you because I can't
see how you vould fail to think otherwise.)

"The scientist mentioned must be Hiskey—or then ve don't
know as mich about Arthur Adams associations in Chicago as we
thought we did. As to the veracity of the accusations that
Hiskey handed over secrets to Adans, we will have to keep an
open mind—maybe he did—maybe he didni't—I can't say, I |
didn't think that Clarence vould do anything like bhatsand |
I certainly hope that he didn't. I em mt resdy to believe
that Aqams is a Soviet spy, though it may be trie enough that
he is or was very anxious fo secure the bomb secrets in order
to sell them or give them to the Soviets.

"To some small extent, I am perturbed over anything I .
might have said to Arthur, bub bry as I might, I can't recall
much of our conversations except the many stories he used to
tell me of Russia. I am indeed sorry that I should be in any
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fashion connected with such an affair, and hops it will
resolve itself into nothingness though I think we have
more to hear about it, and I lend some credence to Rushmorets
story. If it is true, it is nothing that can be sloughed
over,

After this; it vas noted that Nanning remarked to the effect:

"The FBI is thorough. It is not ruthless like we hear
the N.K.V.D. iseeseslt : :
He then advised Steingiserto write him anything that he desires; that

even if his mail is being censored, he has nothing which he vould wish to hide
from any government agency.

Steingiser advised that he felt that ding Maming's sérvice in the
EastManninghas grownupandlost some oftheyoung and silly ideas he.had 1
previous t6 his entrance into the Army, In substantiation of this attitude by
Manning, the following is quoted froma letter dated February 10, 1947 to
Steingiser:

esse wise man will not flaunt freedom by saying .
things he does not heartily believe<-or hasn't thoroughly.
‘thought oute-or associate with 'tainted people! when he .
himself occupies a sensitive position, Iam not hifbing—
T refer flatly to things like knowing the Hiskeys, or
studying at the Abe Lincoln School and so Oheesss The
fighting war is now over—a more important one is develping

. * veces: lan hasn't yet Teached the conclusion that he must
‘take sides-—he does not recognize the dangers once manifested
by German-Naziisn and now openly displayed by Russian
Totalitarianism. This will probably cause you to chuckle,
Bub ib is the truth... Bub having seen through the
glorious revolution, after having once considered myself as
having seen through the so-called sham of capitalist
America—many people are being sold a bill of goods under the
false label of 'liberalism' or what have you." -

Steingiser was questioned as to‘why Manning, especially in view of his
statements that he was aware of Adams' background and was cognizant of Adams'
interest in atomics, did not report Adams' activities to the proper intelligence
authorities. Steingiser stated that Yanning had roceived such treatment during
the time that he was on the Manhettan Project that Manning was definitely not in .

a mind conducive to reporting anythirig, Steingiser stated that he himself had
received bad treatment from the Amy authorities. Steingiser admitted that his
attendance at the Abraham Lincoln School was bad and that possibly some of his
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associates in Chicago had mot been above suspicion, He alleged, however, that
the Amy made no effort whatsoever to inquire of hin concerning these activities
or gave him any opportunity to explain himself, This treatment, he alleged,led hin to the conclusion that if the Amy authorities vere not interested in
interviewing hin to learn his side of the case, it was no concern of his to go
to then, He concluded by stating that he knew that Manning had received just as
indifferent treatient from the Army authorities as he.and Manning consequently
vas in the state of mind vhere he did nck care if he ever talked to them. -
Steingiser stated that he felt that Manning's entire outlook had been changed

. as vias indicated inhis recent letters.

Numerous interviews vere cnducted by the Bureau with the associates
2nd contacts of Arthur Adans in an effort to determine his background and
activities, The interviewsjas set ou above are deemed to be the most pertinent
and the other individuals interviewed vere unable to clarify the information
previously receiveds It is nobed in regard to these ‘interviews that the person
ho would most logically be able to fumish valuable information concerning |
Arthur Adams refused to be interviewed and that other individuals reluctantly
furnished information, It is futher mbed that Adams apparently gave different
stoiies concerning his background, business connections and scientific interests
to the persons with whom he was in contacts .
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IV. DISTRIBUTION TO OTHER AGENCIES

In connection with the investigation of this case and the sub~
sequent distribution of the information developed, it should be noted
‘that the activities of Arthur Adams were first called to the attention
of this Bureau on July 31, 19k, when information was furnished by the
Manhattan Engineering District in Chicago that Adams was injcontact with
‘the atom bomb project personnel.and was possibly engaged inespionage
activities. All pertinent reports were currently made availableduring
‘the progress of the investigation of Adams to the ManhattanEngineering
District through the New York and Chicago offices in view of the fact
thatAdams!principal activity was apparently directed at espionage aimed
at securing data concerned with the atomic. bomb and related matters.

o i 70

only the Attorney General vas furnished vith
GTRATION Conce: Adams! espionage activity and his relationship -

with the atom bomb project. Ho other distribution was made of this
information in view of the urgent necessity of maintaining the secret
concerning the project and it was not until March, 1946, that summaries
of the Adams case were made available to other interested officials and
agencies. A complete resume of the distribution of the information
concerning Arthur Adams is. set out hereinafter. This tabulation is
segregated into the following categories for purposes of clarity: £

A. General Distribution by Memoranda and Letters;

B. Distribution of Reports

1. To the Division of Records

2. To the Army:

G. Distribution of Sumary Memoranda

1. Arthur Adams Sumary

2. Overall Sumaries Wherein Adams Identified.
Also for your ready reference there is included a chart reflect-

ing the distribution of the above summaries to all interested officials.
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A. General Distribution by Kenoranda and Letters .

100-331280-x1
. »70

Memorandun to the Attorney General dated 10-2-Ll..

| This memorandun advised that Arthur Adams, PeterCooper Hotel,
New York City, was in contact with Comintern and Soviet Intelligence.
(NKVD) suspects in New York and on September 25, 15kl in Chicago,, Tllinais

. held a clandestine meeting at. night in a public park with an individual
having access to most-secret experimental data concerning the most k
highly guaided secret weapon of the United States Army. If further °
stated that documents were exchanged between Adans and the unknown
individual. A request was made for-authorization of a technical 3
surveillance on Adams! telephone. .

. 100-331280-52.

= 100-331280-x5 - on

©" “fhis lebter furnished 3aditional infomation regardingAdast
activities in the United States as well as his contacts and associates.

100-331280-9
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Memorandun to Lt. Col. John Iansdale, Jr., Manhattan Engineering
District, Viashington, D. C. dated 11-30-L.

This nenorandun furnished UED with a copy ofthe report of
Special Agent Rughitt H. Hinderaker dated November 11, LoL at, New York
City captioned, "Arthur Adams, Intemal Seourity - R.n This, it is
noted, vas the first report on Arthur Adams fron New York and vas
revised in accordance with Bureau instructions and locally furnished in fhe
same fom by the New York Office to Lt. Yartin Yiebb, Uanhatban Engineering
District, New York City, the information regarding the physical and
technical surveilances having been deleted.

100-331280-12

—— 100-331280-20

This letter furnished infomation concerning Arthur Adams!
connections with a microfiln laboratory in Canada and requested
additions] investigation.

100-331280-20%

_.. This lebter furnished the results of additional Bureau investigi~
#ion and especially infomation concerning Adams' alleged background and
possible connections in Canada. Xe!

~ 100-331260-33

100-331280-69
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Memorandun to the Attorney General dated 2-20-15. |
This menorandun requested blanket authorization of a technical

surveillance on Arthur Adams to cover his espionage activities during
his travels and for the additional purpose of identifying other espionageagents whonhe might meet.

. 200-331280-72

details |5 develope To in the investigation.It further indicated that the various violations of Adams were then being
discussed with the Department of Justice in order that the AbtorneyGeneral might authorize the filing of a complaint against A=of—hin should he =~ -=-

200-331280-129

Additional inforsiation vas furnished by this letter iA the
form of a photostatic copy of an immigration manifest, showing the
entry of Arthur Adams into the United States in Nay, ink

: 200-331280-] i

This letter furnished the results of the Bureau's investigation
including his trip to Portland, Oregon, as well as infomation concerning
his contacts in New York City. &

100-331280-19)

Memorandun to the Attorney General dated L-30-LS.

This memorandun requested authorization of a technical
surveillance on the office of Arthur Adams at Music Products, Incorporated,
522 Fifth Avenue, New York City:

100-331260-256
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In addition to the dissemination of information being described.
‘the Adams Case was also discussed oral An]

o SHEN
100-331280-1480

. b70
Yemorandun to the Attorney General dated 12-6-15.

This memorandun attached a swmary report on Arthur A. Adams,
which was the reportof Special Agent Francis X. Plant dated 2-12-15
at New York entitled Arthur Alexandrovich Adams, Internal Security R."
‘The memorandum also reviewed thediscussions had with the Department
concerning the filing of the complaint and the obtaining of a secret .
indictment against Adams, and it requested that in view of the publicity
which had appeared in the New York Journal American and other newspapers,
‘that the Bureau be advised as to what prosecutive steps should be taken
against Adams. : *

200-331280-345

Memorandun to the Attomey Geheral dated 1210-1.

This memorandun made reference to the memorandum of December
6, 1945 and advised that information had béen received that Adams might
leave the United States within the next several days. It again mentioned
the indictment outstanding; _ and stated that it might be necessary to
‘take Adams into custody under the warrant in order to prevent his
departure and "unless advice is received to the contrary, such action
will be taken in the event Adams attempts to leave this country."

100-331280-348

Memorandum to the Attorney General dated 1x3-h6.

This memorandum stated that pursuant to the verbal request of

ur. Caudleconcemingl___________________ [regard-
ing prosecution of Adams Tnconnectionvith his Jalse TTGAvVIt of
camadianbirth,[ ____________]it ws determinedthat the falsificationof The AITNGAWE or Brel — |

I 100-331280-367
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Yenorandun to Lt. Gol. Charles Banks, Manhattan Engineering District,  .
Washington, D. C. dated 6-21-46. .

This memorandun furnished to the Manhattan Engineering District
the results of the interviews conducted by the Bureau with John Hitchcock
Chapin, Clarence Hiskey, Mariam Sherwood and Marcia Hiskey,

,100-331280-5L5

Memorandum o Assistant Attorney General T. L. Caudle, Criminal Division ‘
dated 7-9-46.

This menorandun furnished the results of the interviews con=
ducted by the Bureau with John Hitchcock Chapin, Clarence Hiskey,
Marian Sherwood and Marcia Hiskey, and also furnished photostatic copies
of a report ;iade by the Lilitary Intelligence Division of the Yar
Department dated May 20, 19M; concerning an investigation of Clarence
Hiskey. The memorandun also advised that the Amy vas pressing its
case in the Judge Advocate Generalls Office at the Wap Department to
deternine whether that office desired to take prosecutive action
against Hiskey prior to his discharge from the Army on July 18, 1946.

100-331280-557p

Memorandun to Assistant Abtorney General T. L. Caudle, Criminal Division
© dated July 17, 196.

The Department was advised that infomation had been received
that theJudge.Advocate General's Office, War Department, had declined
prosecution of Clarence Eiskey. - .

© 100-331280-561 .

Menorandun to Assistant Attorney General T. L. Caudle, Criminal Division
dated August 29, 1946. :

This menorandun furnished a copy of the report of Special Agent
John J. Ward, Jr. dated July 9, 1946 at New York City captioned "John .
Hitchcock Chapin, Internal Security — RU and one copy of the report of
Special Agent John J. Ward, Jr. dated August 9, 1946 at New York captioned
"Dr. Clarence Francis Hiskey, was., Internal Security - Ro The
memorandun also furnished information concerning the reinterviems

: with John Chapin, and further requested advice as soon as possible as
to vhether in the opinionof ‘the Department the facts constituted a
violation'of the espionage statutes.

200-331280-568
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B.. Distribution of Reports

1. To Division of Records.

The following reports were furnished to the Division of Records oii
the dates indicated,

Stmary Feport of Special Agant Francis X. Plant dated February 12,
: 1945, at Now York; furnished to Ton Clark on Daceaber 4, 1945.

Report of Speoial Agent Francis X. Plant dated September 2, 1946,
at How York} to Division of Records February 14, 1947,

Report of Spootal Agent Francis X. Plant dated February 4, 1947, at |
You York; furnished to Division of Records on March 28, 1947.

‘Report of Special Agent Frineis X. Plant dated May 13, 1947, at New |
York; furnished Yo Division of Records on May 19, 1947.

The following reports vere furnished to the Division of Regords on 1
August 31, 1948,

Report. of ‘Spootal Agent Haghitt H, Hinderaker, dated Augiist 10, 1944,
f at ow York, captionsds, Arthur Adams,

Report of Special Agent Hughitt H. Hinderaker, dated October 27,
1944 at Now. York, captioned: Arthur Adans. |

Report of Special Agent: Hughitt H. Hinderaker, dated November 11, |
1944, at New York,, captioned: Arthur Adims.

Report of Spesial Agent Floyd L. Jones, dated Novasbor 50, 1944,
at Washington, D: C., captioned: Arthur Adams, Interml Seourity (R). |

. Report of Special Ageirt Floyd L. Jones; datsd Decauber 165, 1944, at
Tashington, D, C., captioned: Arthur Adams, Tubernal Security (R).

"Report of Special Agent Uaicus B. Calhoun, dated December 15, 1944,
at Atlanta, Georgia, captioned: Arthur Adams, Internal Security (R).

Report of Spocial Agent Ward EH. Ervin, dated February 2, 1045, at 1
Fladolphsa, Panneyiviata, captioned; Arthur Mans, Intorral Security
RB). . . - E

Report of SpecialAgent James E. MeArdlo, dated Janvaty 27, 1945, ot
Chicagé, T1linois; captioned: Arthur Mans, Toternal Security (R).

‘Baport of Special Agent, Frank). Fudali, dated January 24, 1945, at
Milvaukee; Wisconsin, captioned: . Arthur Adams, Internal Security (R).
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Repoi't of Spocial Agent Daniel J, Cremin, dated February S,. 1945, +|
at Albany, New York, captioneds:Arthur Adams, Internal Security (R).

Report of Special Agent Elbert R. Gilliam, dated February 12, 1945,
atTadtanapotis, Tntteos, captioned: Arthur Adams, Internal Security

®),

Report of SpecialAgent Elvin L. Berton, datod March 5, 1945, at
Portland, Oregon, captioned: Arthur Adams, Intornal Seourity (R).

Report of Special Agent ‘Frénois X, Plant, dated March 5, 1946, at E
Now York, captioned: Arthur Adans, Internal Security (R)s

. Report of Spasial Ageat FloydL, Jones, dated arch 9, 1945, at.
Washington; Ds C., captioned: Arthur Adams, Internal Sseurity (R).

Report: of Special Agat, Janos E, Uchidle, dated March:12, 1945, at :
Chicdgd, Illinois, captioned: Arthur Adams, Tntornal Seourity (R).

Report of Spocial Agent Andrew K, Dinsmore, dated Merch 15, 1945,
g5ySae Tonk Himiersts, sepioteds Arthir dems, Intornal Security
RY. re E

Roport ef Special Agent Oharles D. Bart; dated Harch 21, 1946, at
. Newark, Now Jorsey, captioned: Arthur Adans, Internal Security (R):

Report of Special Agent Mauris J. Aylward, dated February 22, 1945,
at Cleveland, Ohio, captioned: Arthur Adeps, Internal Security (R)e

Report 6f Spooial Agent June W. Jordan, dated March 23, 1945, et :
: oq Tate. Sou Bits, “epitome ‘Arthur Adams, Internal Security

®) .

Report of Speoial Agert. Frank C, Vood, dated March 26, 1945, at Albany, ©
ew York, captioned: Arthur Adems; Internal Security (R)e.

‘Repoitt of Special Agant J. Valter Yeagloy, dated April 5, 1945, st
Albeny, ow York, captioned: Arthur Adem; Tibernal Security (R).'

Roport: of Special Agent Elvin Ls Barton, dated April 7; 1945, at Portlend,
Oregon, captioned ArthuF Adams, Internal Security (R).

Report of Special Agent William J, MeCornick, dated April ‘7; 1945,
at. Los Angelos, captioned: Arthur Adans, Toternal Seourity (R).

Report of Special Agent Hughitt H, Eindorakér, dated April 28, 1945,
a6 Now York; captioned: Arthur Alexandrovich Adams; with aliases,
Afthur Adenoft, Arthur Rothkopf.

Report of Special Agent James E, MoArdle, dated May 29, 1945, at
ChRongos, Tihinols, Sop cioneas Arthur Algsandrovich Adams, was.

43



Arthur Adamoff, Arthur Rothkopf.

Report of Speoial Agent T. Bugano Vorrel, dated Juno 2, 1945, at
Yewark, New Jersey, captioned Artiur Alexandrovich Adams; was., |
Arthur Adamof', Arthur Rothkopf. |

Report of Special Agent Logan J, Lens, dated Juno 27, 1945, at
Tashington, D, C., captioned: Arthur Alexandrovich Mans), was.,
Arthur Adenoff, Arthur Rothkopfs :

Report of Spocial Agent John Wl, Wolf, dated Jily 10, 1945, at Detroit,
Michigan, captioned: Arthur Alexandrovich Adams, was., Arthur Ademoff,
Arthur Rothkopf.

Roport of Special Agent T. Bugen Worrell, dated July 14, 1945, at
Towark, Nov Jorsey, captioned: Arthur Alasandrotioh Mess, as.s
Arthur Adamo?f, Arthur Rothkop:

Report of Speoial Agant Arthur J, Norstrom, dated July 25, 1945,
at St. Poul, Mimnosota,’oaptionods Arthur Alexandrovich Ades, was.
Arthur Adanoff, Arthur. Rothkopfs .

Report of Special Agent Lawrence G. Healey, dated August. 6, 1945,
at Boston, Massnohusatbs, captioned: Arthur Alexandrovich Adems,
vas. Arthur Adanoff, Arthur Rothkopf.

Roport of Spooial Agent Hughttt H, Hinderaker, dated September 15,
1945, at Now York, captionsd: Arthur Alaxandrovich Adems, was.,
Arthur Adenof?, Arthur Rothkopf.

Report of Special Agant Ralph J. Gregg, dated September 24, 1945,
at Buffalo, Now York, captioned Arthur Alexandrovich Adams, vas,
Arthur Adamoff, Arthur Rothiopfs :

} Ropoit of Special Agent Jjumas E. ohrdle, dated Ootober 29, 1945,
at Chicago, Illinois captioned as above.

Report of Special Agent Fughitt H. Hinderaker, dated November 2, 1945,
at Now York, New York, ceptioned as above. !

Report of Special Agent Jems Ev Mokrdle, dated Noveiber 19, 1945,
at Chicago, Illinois, capticied as above.

Roport of Special Agent H. Edgar Strahl, dated, February 5, 1945,
at Butte, lontana, captioned as above,

. Report of Spovisl Agent Franoid X, Plant, dated February 18, 1946,
at New York, Now York, captionsd: ohangod - Arthur Aloxandrovich
Adas, with aliases, Arthur Rothkopf, Alfred Adamson, Arthur Adamoff,
Tnternal Security (R). t

Report of Spevial Agent, Josoph B. Jones, dated larch 7, 1946, at SenAiton, Texas, captionedas above. !
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Report; of Special Agent Eennoth E. Knudson, dated March 19, 1946,. at
Los Angeles, California, captioned: Arthur A. Adams, with aliases,
Internal Security (R). LN .

Report of Special Agent Joha Fy Malloy, dsted March 22, 1946, at New
: Haven, Connecticut, captioned: Arthur A. Adems, with aliases, Internal
: Security (R)..

Roport of Special Agent William Ri R..laFluro, dated liarch 27, 1946,
at Albany, New York, captioned: Arthur Alexandrovitoh Adams. Was.
A¥thur Adanoff, Arthur Rothkopf, Arthur Adens, Internal Security (R). i

: Report of Speoial Agent Frederick M, Comnors,datedApril 5, 1946, ]
at Boston, Masoaohusotts, captioned: Arthur Alsxandrovitoh Asis, :
we Arthur Adamoff, Arthir Rothkopf, Arthur Adams, Internal Sectirity
RB):

Report; of Special Agent Frederick i, Comors, dated Hay 21, 1946, at
Boston, Massachusetts, captioned: Arthur Alsxandrovitoh Adams, wasi,
Arthur AManofs, Arthur Robhkopf, Arthur Adams, Internal Security (R).

Report of Special Agent Leon O. Prior, dated June 17, 1946; at Miami,
Florida, captioned: Arthur Aloxandrovitoh Adams, yas., Arthur Adanoffs
Arthur Rothkopf, Arthur Adeus, Internal Security (R)e

Report of Special Agent Howird C)' LaDuke, dated August 22, 1946, at,
Alveny; Yow York, captiohed: Arthur Alexandrovitoh Mans, vas,
Arthur Adanoff, Arthur Rothliopf, Arthur Adams Internal Security (R)s

Report of Special Agent Francis X. Plant, dated November 5, 1947, at .
Yow York, Vow, York, odpticned: Arthur Alsxandrovitch Adams, was.,
Arthur Ademoff, Arthur Rothkopf, Arthur Adams, Internal Security (R).

Roport. of Special Agent Hughitt i, Hindoraker, dated Docémber 29, 1967,
at Now York, Now. York, veptioneds. Arthur Alemandrovitoh Adams, was.,
Arthur Aanof®, Arthur Rothkopf;AbthurMans, Inbernel Security (R).

Report of Spesisl Agerit Francis X, Plait dated jusb 9.1048, at Now
York, New York, captioned: Arthir Alexandrovich Adams, wes: Internal
Security (R)e iE >
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2. To army

The following reports were furnished t6' the Army including
the Manhattan Engineering Districts
Report of SA Hughttt H. Hinderaker, dated 11-11-44 at New York City.  °
One copy to Lieutenant Yartin Webb, Int. and Sec. Div., LED; 255
B Wey, NYC.

Repart of SA Marcus B. Calioun, dated 12-15-44 at Atlanta, Georgia.One copy sent to Lieutenant Martin fiebb, SID, YED, 255 B Way, NYC.
Report of SA Hghibt H. Hinderaker, dated 12-29-44 at New York, N. Yo  -One copy “to Lieutenant David Teeple, MED, NIC.
Report of SA Frank C. ood, dated 3-26-45 at Albany, New York.
One copy to Lieutenant David Teeple, MED, NIC.
Repart of SA William J. MeGormick, dated 4=7-45 at Los Angeles, California.
One copy to Lieutenant David Teeple, MED, NYC.

Report of SA Hughitt H Hinderaker, dated 4-28-45 at New York, Néw YorkeTwo copies to Captain David Teeple, MED, NYC.

Repart of SA 7. Eugene Warrell, dated 7-14=45 at Newark, New Jersey.Two copies sent to Captain David Teeple, LED, NYC. .
Report of SA Hughitt H. Hinderaker, dated 9-15-45 at New York, New York.Mo copies sent to Captain David Teepls, MED, NYC.
Repart of SA Hughitt K. Hinderaker, dated 11-2-45 at New York, New York.To copies to Lieutenant John O'Connell, MED, NYC.
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C. Distribution of Summary Yemoranda -

1. Arthur Adens Summary.

This momorandim which15 nine pages in length vas distributed as
follows: - - .

To” - Date

Attorney General . 3-8-46
(100-331280-459)

Secretary of State - : 3-8-46 |
(100-331280-478)

Brigadier General 326-46
H.H, Vaughan (100-331280-483)

Lieutenant General 3-8-46
Hoyt S. Vandenberg * (100-331280-477)

Fred Lyon ~ State Departaent 3-12-46
(100-331280-487)

2. Overall Summaries Wherein Adans Identified

SOVIET ESPIONAGE T THE UNITED STATES

Dated Noverber 27, 1945, a three page sumary of Adams
vas included, beginning on page 58. This memorandumvas
distributed as follows:

To Date

Brigadier General H.H. Vaughan 1224-45.
Vhite House (61-3499-199)

Secretary of State 12-445
(61-3499-198)

Attorney General 12-445
(100-7826-39)

Janes V, Forrestal 127-45
Secretary of Navy (61-3499-197, )

(61-3499-200! ‘

Spruille Braden 12-745
State Department (61-3499-200) :

| (62-76274-196)
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SOVIET ESPIONAGE IN THE UNITED STATES

Dated December 12, 1945, a three pags sumary of Adams
was included beginning on pagé 58. This memorandum was
distributed as follows: :

To Date

Admiral William Di Leahy 2-20-46.
White House (61-3499-225) :

Lieutenant General : 2-26-46
Hoyt S. Vandenberg - War Department (61-3499-229)

Fred Lyon - State Department 3-15-46 |
(61-3499-238) |

Attorney General 72k i
(61-3499-295)
(61-3499-296)

Honorable Fred ¥, Vinson 3-5-46
Secretary of Treasury (100-3-1308) .

UNDERGROUND SOVIET ESPIONAGE ORGANIZATION (NKVD) Tf AGENCTES !
OF THE UNITED STATES GOVERNMENT

Dated February 21, 1946. This memorandum identifies Adans
on page 110 and page 180 and received the following distribution:

: To Date
Brigadier General 2-25-16

HLH, Vaughan - White House: (65-56402:573)

Adiniral Villian D.. Leahy 3-13-46
Tite House -~ (65-56402-655)

Secretary of State: ° 2-25-46
. ‘ (65-56402-573)

Fred Iyon 3-13-46
: - (65-56402-616)

Attorney General - 2-25-46
( Attorney General discussed (65-56402~573)
with President on July 24, - . (61-3499-295-296)
1946.)

Secretary of Treasury Ears
(65-56402-529)
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BET 4 = -

To Date

Ideutenant General 37-46
Hoyt S. Vandenberg - War Department (1003-1313)

Adniral Sidney W. Sovers 42-46 |
Central Intelligence Group (65-56402~725)

THE COUINTERI APPARATUS — COMMUNIST INFILTRATION OF RADIATION
IABORATORY, UNIVERSITY OF CALIFORNIA, BERKELEY, GALTRORNTA

Dated March 5, 1946. This memorandum contains a four *
, page sumary on Adans and references ave found on pages.

12-16-17-18-19. This memorandum was distributed as follows:

To Date :
Secretary of State 37-46

(100-190625-2055)

Admiral William D. Leahy 37-46
Waite House (100-190625-2054)

Attorney General 3-71-46
(Discussed with President) (100-203581-5247)

(61-3499-295-296)

SOVIET ACTIVITIES IN THE UNITED STATES

’ Dated July 25, 1946. This memorandun vas prepared for the
White House to be used in connection with the Paris Conference
on July 29, 1946. It mentions the activity of Adams on page 27
and was distributed as follows:

To Date

Attorney Gerieral 7-25-46
(For White House)" (100-345686-1)
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